
 

 

Ministeren 

 

 Side     1/1 

21. august 2017 

 

Uddannelses- og 

Forskningsministeriet 

 

Børsgade 4 

Post Postboks 2135 

 1015 København K 

Tel. 3392 9700 

Fax 3332 3501 

Mail ufm@ufm.dk 

Web www.ufm.dk 

 

CVR-nr. 1680 5408 

 

Ref.-nr. 17/036466-03  

 

  

 

Uddannelses- og Forskningsudvalget 
Folketinget 
Christiansborg 
1240 København K 

I brev af 7. juli 2017 har udvalget efter ønske fra MF Carolina Magdalena Maier 

(ALT) stillet mig følgende spørgsmål: 

 

Spørgsmål nr. 187 (Alm. del)    

 

På baggrund af artiklen ”Studerende med handicap må opgive studierne” bragt i 
Information den 6. juli 2017 bedes ministeren redegøre for, hvorvidt han finder 

forholdene vedrørende dispensationspraksis for handicappede på de videregående 

uddannelser tilfredsstillende. I forlængelse heraf bedes ministeren konkret forhol-

de sig til, hvorvidt han vil sætte tiltag i værk, som skal sikre, at studerende med 

handicap ikke tvinges til at søge om forlængelse af deres dispensation eller doku-

mentere deres lidelse i den udstrækning, som det er tilfældet i dag. Endeligt bedes 

ministeren forholde sig til det konkrete forslag fra Danske Universiteter om at und-

tage studerende med handicap og andre funktionsnedsættelser fra de samlede stu-

dietidsopgørelser.  

 

Svar 

 

Jeg henviser til mine tidligere besvarelser af spørgsmål om lignende emne, jf. bl.a. 

svar på UFU spørgsmål nr. 132 og 133 (alm. del), hvoraf det også fremgår, at det er 

det enkelte universitet, der træffer afgørelser om, hvorvidt universitetet kan tilbyde 

særlige prøvevilkår til studerende med fysiske eller psykiske funktionsnedsættelser.  

 

Jeg har dog også noteret mig undersøgelsen fra Danske Handicaporganisationer og 

oplysningerne i artiklen, som spørgeren henviser til, og jeg har bedt ministeriet om 

at invitere Danske Handicaporganisationer, Danske Universiteter, Danske Profes-

sionshøjskoler, Danske Erhvervsakademier og repræsentanter for de kunstneriske 

og maritime uddannelsesinstitutioner til et møde med henblik på en uddybning af 

de respektive synspunkter.  

 

Jeg vil på den baggrund overveje behovet for en opfølgning og om fornødent tage 

initiativ til en nærmere politisk drøftelse af de rejste problemstillinger.     

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Søren Pind 
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